
Zápis z jednání Školské rady Havlíčkova gymnázia, Havlíčkův Brod, 
Štáflova 2063 (dále jen “ŠR GHB”) ze dne 14. prosince 2006

Přítomni: Ing. Tomáš Hermann, Bc. Jan Schneider, Mgr. Romana Suchá, Mgr. Jan Štefáček, Mgr. 

Danuše Vejrová

Omluven: Mgr. Jiří Rojka

Hosté: Mgr. Milan Novák

Projednávané záležitosti:

1) Školní řád
Dle zákona č. 561/2004 Sb. § 168 odst. 1  předložil ředitel školy Mgr. Milan Novák ŠR GHB ke 

schválení  Školní  řád  Havlíčkova  gymnázia.  ŠR  GHB  po  rozsáhlé  diskuzi  nad  jednotlivými  kapitolami 
rozhodla školní řád neschválit (viz. Usnesení č. 6/06). V souladu se zákonem č. 561/2004 Sb. § 168 odst. 3 
pověřila ŠR GHB předsedkyni informovat zřizovatele a vyzvat ho k účasti na dalším jednání ŠR GHB dne 16. 
1. 2007 v 15:00 hod.. 

2) Protipožární dveře
Na základě žádosti  ŠR GHB z předchozího jednání předložil  ředitel školy dokumenty týkající se 

výměny protipožárních dveří.  Po vyslechnutí  komentáře  ředitele  školy  a  následné  diskuzi  konstatuje  ŠR 
GHB:

• výjimka stanovená HZS kraje Vysočina skončila 31. 8. 2006 a dveře byly doinstalovány s více než 
tříměsíčním zpožděním; tzn. že po celou tuto dobu trval protiprávní stav, ohrožující zdraví studentů;

• navýšené investiční prostředky byly dodavateli proplaceny jednorázově, a tudíž prostor pro jednání o 
penále byl zúžen na částku, doplácenou z provozních fondů školy, což tvořilo asi 1/7 celkové sumy; 
ani tento prostor však p. ředitelem nebyl využit a penále pro dodavatele bylo dohodnuto údajně ve 
výši 5.000,- Kč; 

• v záležitosti proplácení výměny protipožárních dveří nebyla p. ředitelem pravdivě informována (na 
říjnovém jednání ŠR GHB p. ředitel sdělil, že dodavateli proplatil cca 50% hodnoty zakázky, avšak v 
listopadu připustil,  že jednorázově vyčerpal celou navýšenou investici a to s odvoláním na pokyn 
zřizovatele, který však nehovoří o možnosti pouze jednorázového proplacení).

ŠR GHB vyjádřila výhrady ke způsobu proplácení zakázky a neuplatnění dostatečné kompenzace za 
zpoždění  termínu a  doporučuje  p.  řediteli  napříště  požádat  zřizovatele  o  právní  konzultaci  při  uzavírání 
smluvních vztahů,  aby se  neopakovalo pochybení  při  sepisování  smlouvy.  ŠR GHB požaduje  předložení 
dokladů o uplatnění penále či snížení ceny dodávky. Dále ŠR GHB doporučuje vyvolat společné jednání s 
dodavatelem a HZS kraje Vysočina za účelem požární kontroly, kde kontrolní orgán v protokolu uvede, zda 
současný stav vyhovuje protipožárním předpisům. 

3) Stížnost rodičů
Mgr. Suchá přednesla p. řediteli stížnost rodičů studentů III. ročníku na učitele fyziky Mgr. Vladimíra 

Lanka.  Dle  sdělení  rodičů  je  chování  p.  učitele  ke  studentům  (např.  stresující  průběh  hodin,  neochota 
poskytnout konzultace) a rodičům (např. arogance při dotazech na prospěch) nadále neúnosné. Mgr. Novák 
konstatoval, že je mu známa obtížnost situace a hodlá přijmout opatření vedoucí k nápravě.
 
4) Charitativní sbírka

Mgr. Suchá informovala členy ŠR GHB o charitativní sbírce na půdě školy, která byla umožněna 
organizaci Modré dny. Po vyslechnutí argumentů ředitele školy a následné diskuzi vyjádřila ŠR GHB zásadní 
nesouhlas s narušováním vzdělávacího procesu: již v říjnu 2006 p. řediteli vytkla vpuštění zástupců Církve 
bratrské plošně do vyučování, aby tam prováděli agitaci; tutéž výtku lze učinit vůči akci spojené s organizací 
Mensa,  jelikož v prostorách školy a  v době vyučování  byl  dokonce nabízen zvýhodněný prodej  stolních 
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deskových her; poslední událostí tohoto druhu je vpuštění zástupců charitativní organizace do tříd v době 
vyučování, kdy se v rámci agitace dopouštěli jistého citového vydírání a skupinového efektu, aby děti přiměli 
k  účasti  na  sbírce,  kterou  pak  ve  prospěch  organizace  podle  dohody prováděli  v  prostorách  školy  sami 
studenti.

5) Prioritní vzdělávací proces
Zástupci rodičů ve ŠR GHB konstatovali, že shledávají zásadně odlišnými své priority od těch, které 

prosazuje p. ředitel - nesoulad se projevuje zejména tím, že p. ředitel se od svého nástupu soustřeďuje na 
akce, kterými následně mediálně zvýrazňuje gymnázium a svojí osobu, přičemž tyto akce se týkají maximálně 
1-5% studentů gymnázia a nijak nezkvalitňují vzdělávací proces; ten naopak trpí častými zahraničními a s 
nimi spojenými aktivitami ředitele, a negativně se odráží na řízení školy (problém s protipožárními dveřmi, 
zkratovité  rozhodování  ohledně  plošných  agitací  a  marketingových  akcí  v  době  vyučování,  nevyužívání 
plného fondu vyučovacích hodin, nedotažený školní řád).

V Havlíčkově Brodě dne 14. 12. 2006

Zapsala: Mgr. Romana Suchá

Ověřil:   ..........................................................
Ing. Tomáš Hermann

místopředseda Školské rady GHB

..........................................................
Mgr. Romana Suchá

předsedkyně Školské rady GHB
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